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EMLÉKEZTETŐ  

   

Az Aktív Budapest munkacsoport üléséről   

   

2023. november 23., 15:30 óra, Budapest Városháza  

  

Jelen voltak:  

Dr. Bősz Anett  humán területekért felelős főpolgármester-helyettes 

Gergely Bence közigazgatási önkormányzati tanácsadó 

Hentz Zsuzsanna osztályvezető 

Farkas Hajnal igazgatási szakreferens 

Bartha Zsolt Budapesti Egyetemi és Főiskolai Sportszövetség 

Bernard János  Budai XI. SE. 

Egei Petra  Budapesti Tájfutó Szövetség  

Gabonyi Erika Újbudai Önkormányzat 

Kutassy György  VIII. Kerületi Önkormányzat 

Lehoczky Zoltán Kispesti Sportközpont 

Matolcsi György Budapest Természetbarát Sportszövetség 

Mets Miklós  Budapesti Tájfutó Szövetség 

Sátor László Budapesti Atlétikai Szövetség 

Schwanzer Petronella  Magyar Páciensek kamarája 

Somlóvári Mónika  Kocsis Sándor Sportközpont  

Szabó László Budapesti Szabadidősport Szövetség  

Szabó Roland Magyar Páciensek Kamarája 

Szlatényi György  Budapesti Torna Szövetség 

Vajda Zsuzsanna VI. Kerületi Önkormányzat  

Vári György  VI. Kerületi Önkormányzat 

Závodszky Rita Budafok-Tétény XXII. Kerületi Önkormányzat 
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Hentz Zsuzsanna: 

Üdvözölte a jelenlévőket, majd jelezte, hogy hang és képfelvétel készül a munkacsoportról, illetve további tudnivalókat 

az adatkezelési tájékoztatóról és a hangfelvételről, ami alapján a jegyzőkönyv is készül. Felkérte dr. Bősz Anett 

Főpolgármester-helyettes asszonyt, hogy köszöntse a résztvevőket.  

dr. Bősz Anett:  

Köszöntötte a résztvevőket és kifejezte a munkacsoportok fontosságát, illetve a sport és a kultúra jelentőségét, amit 

személyes példákkal is alátámasztott. Megköszönte a szervezetek munkáját, majd felajánlotta a Humán Kabinet, illetve 

saját segítségét is a szervezeteknek. Jelezte, hogy távoznia kell, de munkatársa, Gergely Bence marad a munkacsoport 

végéig.  

Hentz Zsuzsanna: 

Megköszönte Főpolgármester-helyettes asszony szavait. Bemutatta az Aktív Munkacsoport feladatát, elmondta, hogy 

kiemelt cél, hogy elinduljon egy közös gondolkodás adott témákban, hogy kiderüljön miben tud együttműködni a 

Fővárosi Önkormányzat és a szervezetek, fontosnak tartotta továbbá átbeszélni, hogy milyen projektek megvalósulására 

lenne szükség az Aktív Budapest égisze alatt. Ismertette, hogy mi a Fővárosi Önkormányzat feladata a 

kapcsolatteremtésben.  

Bevezette az első napirendi pontot, aminek átbeszélése 4-5 fős csoportokban zajlott. A témakör az együttműködés volt, 

hogy mikre lenne szükség az anyagi részen kívül, a szorosabb együttműködéshez. Ehhez mutatott be olyan példákat, 

mint egy honlapon való megjelenés igénye, humánerőforrás igény projektekhez vagy akár konkrét projektötlet az Aktív 

Budapesten belül. A közös gondolkodásra 10-15 percet kaptak a jelenlévők, aminek lejárta után minden csoportból egy 

személy tájékoztatta a résztvevőket arról, hogy mire jutottak a közös gondolkodás során, aminek kulcs-szavait Farkas 

Hajnal felvezette egy táblára, így is segítve a további közös ötletelést.  

Mielőtt megkezdődött a beszélgetés Hentz Zsuzsanna ismertette a Sport Osztály szervezeti átalakulását, mely 2024. 

januártól, Sport és Ifjúságpolitikai Osztályként működik tovább. Röviden elmondta, hogy ez mit jelent az osztály 

feladatkörét tekintve. 

Első csoport:  

Kifejezték igényüket egy egységes Budapesti Versenynaptár iránt, illetve jelezték, hogy fontos lenne számukra, hogy 

jobban fel tudják használni a városháza honlapját események előtt és után is. Hozzátették még azt is, hogy jó lenne egy 

adatbank, amire olyan felszerelések, illetve termek is kerülhetnének fel, amelyek kölcsönadását egymás között 

megtehetnék. Szorosabb együttműködésre való igény is felmerült a csapat részéről, illetve ehhez kötötten kifejezték 

örömüket a szervezeti átalakulás okozta lehetőségekkel kapcsolatosan.  

Hentz Zsuzsanna:  

Üdvözölte a felmerült ötleteket, majd említette, hogy létrejött a Teams felületén egy fórum a munkacsoportnak, amin 

lehetőség lesz eseményekről, képzésekről tájékoztatni egymást a mindennapokban. A továbbiakban szó volt a Budapesti 

Versenynaptár/Sportnaptár ötletéről, illetve magáról a tervezetről, aminél fontos volt, hogy mindenki számára 

szerkeszthető legyen és az átláthatóság érdekben különböző kategóriákra legyen bontva (mint például senior vagy 

utánpótlás stb.), illetve kibővítve elérhető legyen a civil szervezetek számára is. Ehhez kapcsolva az adatbank ötletét, 

szó volt arról, hogy azt is lehetne ezen platformon kezelni működőképesen. Utána a honlapról és annak jelenlegi 

állapotáról és a jövő lehetőségeiről esett szó. Ezt követően a nemzetközi kapcsolatok ápolásának fontossága és 

lehetőségei kerültek előtérbe.  

Második csoport:  

Szintén előkerült a sportnaptár ötlete ebben a csoportban is, azzal a kiegészítéssel, hogy az éves lebontás helyett a havi 

lebontás igénye is megjelent. Ezek mellett felmerült, hogy adott sportágak egy ilyen naptárban zártak vagy nyíltak 

lennének. Előkerült az adatbázis igénye ebben a csoportban is, amihez az is felmerült, hogy legyen egy rész, ahol fel 

vannak tüntetve az elérhetőségei a szervezeteknek, mert nagyon változatos az üzemeltetésük. Kiemelték az iskolai 

közösségi szolgálatosokkal való együttműködés fontosságát is, illetve a főváros és a kerületek között együttműködés 
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szükségességét is, mely sokban segítheti a fővárosi sport térnyerését. Szóba került a jövő évi támogatás és költségvetés 

a jövő évi választások vonatkozásában is.  

Hentz Zsuzsanna: 

Megerősítette, hogy fontos lenne a kerületekkel való élő kapcsolattartás. Fontos lépés lenne, hogy ha adott kerületben 

ügyintézői változás van, arról kapjon tájékoztatást a Fővárosi Önkormányzat, így mindig legyen megfelelő kontakt, 

akivel fel lehet venni a kapcsolatot. Emellett a kapcsolattartást kiemelte a létesítmények szempontjából is, annak 

érdekében, hogy rugalmasan lehessen szervezni az eseményeket. 

Bartha Zsolt: 

Kifejezte az igényt az infrastrukturális, egyesületi, szövetségi klaszterek létrehozására, amikben átjárás is lehetséges 

vagy legalább egy információ áramlás jelen van kerületeket bevonva, akik beveszik a szövetségeiket. A versenynaptárral 

kapcsolatban felajánlotta, hogy applikációt lehetne üzemeltetni erre a célra, a BSU applikáció is felhasználható lehet 

erre.   

Hentz Zsuzsanna: 

Elmondta, hogy ismeri a BSU alkalmazását, tekintettel arra, hogy az a Fővárosi Önkormányzat ötlete, indíttatása, és 

támogatása alapján készült el. Ezzel kapcsolatban az volt az alapgondolat, hogy önfejlesztő legyen, az azt használók 

által is. Elmondta, hogy az rendben van, hogy már van egy kész applikáció, kifejezte, hogy azt lehetne használni 

alapként, amennyiben a BSU rendelkezik az applikáció üzemeltetéséhez szükséges erőforrásokkal, így a BSU kollégái 

folyamatosan frissítenék.  

Bartha Zsolt: 

A versenynaptárral kapcsolatban javasolta, hogy a nagyobb versenyek kiemelten szerepeljenek marketing célból.  

Matolcsi György: 

Kifejezte aziránti igényét, hogy a Margitszigeti Sportnap (régi nevén „Sportvarázs”), mint állandó esemény kerüljön 

felelevenítésre annak sikerére való tekintettel.  

Hentz Zsuzsanna:  

Válaszként említette a Be Active sporteseményt, mely ugyanazon elv mentén működik, azonban annak a Margitszigeti 

Atlétikai Centrumból történő kihozását és szabadtérre való átgondolását meg lehet célozni. 

Harmadik csoport: 

Jelezték, hogy szeretnék, ha adott díjátadók a fővárossal közösek lennének, ha díjátadókon ott lenne Fővárosi képviselet, 

ezzel nívósabbá téve az adott eseményt.   

Schwanzer Petronella: 

Javasolta, hogy alaptréningként javasolhasson egy általa érdemesnek tartott tréninget, akár civil szervezeteknek is. 

Felajánlotta, hogy ilyen módon a Kamara egy folyamatszervezési tréninget tudna felajánlani megvételre, ami a Főváros 

továbbíthatna a megfelelő szervezetek felé. A másik javaslat, ami megjelent, hogy a kérdőívek feldolgozása egy közös 

felületen történjen és ehhez legyen egy kontakt a fővárosnál, akinek kizárólagos feladata az adott kérdőíveket felvinni 

a honlapra és az ezekkel kapcsolatos ügyek rendezése.  

Hentz Zsuzsanna: 

Jelezte, hogy abban bízik, hogy a Teams felület alkalmas lesz a jövőben, arra, hogy kívánt folyamatos kapcsolattartás 

megelegyen.  

Bartha Zsolt:  

Javasolta, hogy egy évben pár alkalommal legyen egy konferencia, ahol akár kerületenként lehetnének előadások 

tájékoztató jelleggel és egymás megismerésének céljából.  
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Hentz Zsuzsanna: 

Ezzel kapcsolatban hozzátette, hogy ehhez hasonló volt a gyermekvédelemmel kapcsolatos konferencia a tavalyi évben 

és annak mintájára lehetne egy átfogó sporttal kapcsolatos.  

Mivel a csoportok elmondták észrevételeiket a nem pénzbeni együttműködések kapcsán, Hentz Zsuzsanna áttért a 

következő napirendi pontra. A sportnaptárról indítványozott egy beszélgetést. Jelezte, hogy a fővárosi önkormányzat az 

idei évben szeretne egy koncepciót/tervezetet készíteni, ami majd a közterületeken megvalósuló sportesemények és 

minden egyéb más rendezvény rendeleti szintű szabályozásához szükséges lesz. Ehhez példaként a jelenlegi 

futóeseményekre alkalmazott rendeletet hozta. Ezzel kapcsolatban kérdezte a résztvevőket, hogy az adott kerületben, 

helyen, szervezetnél milyen olyan problémák merülnek fel, amik ellehetetlenítik az olyan rendezvényt, eseményt, ami 

fővárosi közterületen valósulna meg, vagy azt is érintené. Mik azok az akadályok, amelyek miatt már esetleg a közterület 

használati kérelem benyújtásra sem kerül. Megkérdezte a jelenlévőket, hogy ezen mentén milyen rendezvényeket 

tudnának elképzelni, akár csak a sporton belül például, kisebb rendezvény, versenysport rendezvény stb., tehát milyen 

típusú rendezvények vannak, amik közterületi megrendezésnél fontosak lehetnek és külön kell akár kategorizálni őket 

egy rendeletnél.  

Mets Miklós:  

Adott egy javaslatot arra, hogy a tájfutás tekintetében hogyan lehetne például kategorizálni. Beszélt továbbiakban a saját 

versenynaptárukról és annak lehetőségeiről, kivitelezéséről. Kifejezésre juttatta, hogy ők is számítanának fővárosi 

képviseletre díjátadókon.  

Sátor László:  

Kifejezte, hogy a közterületi eseményekkel a Budapest Közút foglalkozik, és ugyanúgy kezeli a kisebb eseményeket is, 

mint a nagyobbakat, azonban a kisebb eseményeket nem jelentik be, nincs is erre lehetőség a Fővárosál. Viszont, ha 

valaki csináltat rá egy közúti tervet egy mérnökkel, egy terelési tervet, akkor ezt minden további nélkül a Budapest 

Közút elfogadja, majd ezzel lehet menni a rendőrséghez.   

Hentz Zsuzsanna:  

Elmondta, hogy a Főváros azért akarja az eseményeket szabályozni, mert a Budapest Közút is úgy adja ki az engedélyt, 

minden esemény kapcsán egyeztet a Fővárosi Önkormányzat Közterület-használati Osztályával, hogy mi a teendő. 

Ilyenkor az az eljárás, hogy közterületre nem helyezhető ki semmi, ha csak a közutat használja, az úgy rendben van, de 

egyébként, ha kimegy oda egy közterület felügyelő, megbüntetheti a rendezvényt. Ez az, amit ki kell küszöbölni, mert 

itt joghiátus van.  

Sátor László:  

Hozzátette, hogy valóban, ha közterületre szeretne kitelepülni, azt kerületi tulajdonú részen lehet megtenni, abban az 

esetben, ha csak a Közút általi engedéllyel rendelkezik az esemény.  

Szabó László:  

Kifejezte, hogy az ő szervezete számára is az a működőképes megoldás, ha a kerülettel egyeztet és kihagyja a Fővárosi 

Önkormányzat területeit. Amit problémának tart a fővárosi közterületek tekintetében, hogy a zöldfelületek túlzott 

védelme ellehetetleníti a főváros saját rendezvényeit is. Példaként hozta fel a Margitszigetet, ahol az állampolgárok 

eleve használják a zöld területeket, ezáltal természetesen amortizálják is, azonban a főváros ugyanezen zöld területek 

használatát nem engedélyezi értékteremtő rendezvények tekintetében, amelyeknek az lenne a lényege, hogy hogy ne 

csak menjenek és piknikezzenek az emberek, hanem tegyenek is valami aktívan. Fontosnak tartaná, hogy legyen élő 

kapcsolat a zöldfelületes kollégákkal a fővárosban.  

Hentz Zsuzsanna:  
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Elmondta, hogy van kapcsolat a zöldfelületes kollégákkal, azonban a szabályozás nagyon szigorú, így e tekintetben 

nincs mozgástere a sportágazatnak. A tájfutásnál ugyanez a probléma, ha bejönne egy közterület használati kérelem az 

lenne az első, hogy a zöld területi osztály azt mondaná, hogy óvjuk a felületeinket meg a zöldet és ezért nem járul hozzá 

az eseményhez.  

Szabó László:  

Kifejtette, hogy gyalogtúráikat a Pilisi Parkerdő területén szervezik. Egy erdő kevésbé látogatott, ezért egyszerre 

nagyobb megterhelést jelent 200 ember, mint a Margitszigeten, ahol alapjáraton van 200 ember, és a szövetség csak 

programot adna nekik. A Közúttal kapcsolatban neki is pozitív tapasztalatai vannak.  

Az adatbázissal kapcsolatban elmondta, hogy nem szabad túl mély adatbázist csinálni, inkább el kell küldeni az embert 

arra a felületre, ahol az alapadatok megvannak. Az probléma, ha változás van egy eseményben és a fővárosi adatbázisba 

n elfelejtik jelezni a szervezők. Hatékonyabb, ha az adatbázisban a rendezvény saját honlapja, elektronikus felülete 

szerepel, ami naprakészen változik. Adatbázis építés során a főbb paraméterekre helyeződjön a hangsúly. Egy gyűjtő 

adatbázisnál probléma, ha mélységekbe megyünk.  

Hentz Zsuzsanna:  

Olyan szempontból tartja fontosnak a közös naptárt, hogy előre lehessen tervezni. 

Szabó László:  

Egyetértett a gondolattal, annyit szeretne, hogy az legyen benne: dátum, ki szervezi. Teljesen alap adatokat tenne a 

sportnaptárba.  

Hentz Zsuzsanna:  

Kifejtette, hogy a sportágazat csak a kategóriákkal tervezte kiegészíteni a Sportnaptárt, hogy rá lehessen egyből szűrni 

az események milyenségére.  

A továbbiak tekintetében elmondta, hogy a jelenlévők kapni fognak meghívót a Teams Felületre, ahova már a 

sportágazat töltött fel alapvető dokumentumokat, rendeleteket, sportstratégiát, olyan információkat, amik a Sport 

Osztálynak megvannak. Ezen a felületen lehet majd a sportnaptárat is együttesen írni, szerkeszteni, és ha egyéb 

adathalmaz lesz, azt is ezen keretek között lehet majd intézni.  

Ezenfelül tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a későbbiekben, a témacsoportokban szeretne a sportágazat online 

beszélgetéseket is, mivel fontosnak tartja, hogy ne csak nagy egészben beszéljünk a sportról, hanem adott problémára 

keressünk megoldásokat. Ezekre a témacsoportokra is kap minden tag meghívót, természetesen nem kötelező a 

részvétel, de aki úgy gondolja majd, hogy az adott téma őt érinti, azt várjuk.  

Ezt követően, mivel nem volt kérdés, megköszönte a jelenlétet.  

 


